



Chelovek. 2013-2024

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 6 Volume . 2014

Cultural determinants of the shame

Rostislav Gergilov

Abstract

The phenomenon of shame is considered, its causes and reasons. The shame is a property of all cultures, but it is expressed in different grade of intensity. The universal nature of the shame is particularly manifested in corporeal sphere. The difference of the shame manifestations is noted as a cyclical alternation of its various forms. We concluded that emergence of the new contents of shame can withstand its sagging values. In the epoch of Modern shame is transforming from the pure form to its own content and becoming a kind of shame of the shame.

Keywords list (en): SHAME, SOCIETY, CULTURE, MODERN

Date of publication: 01.12.2014

Citation link:

Gergilov R. Cultural determinants of the shame // Chelovek. – 2014. – Issue 6 C. 62-72 .
URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-321/>

Культурные детерминанты стыда

Гергилов Ростислав Евгеньевич

Аннотация

Анализируя причины и поводы проявления феномена стыда, автор отмечает, что он свойственен всем культурам, но выражается с различной степенью интенсивности. Универсальный характер стыда особенно явно проявляется в сфере телесности. Ослабевающее значение определенных проявлений стыда может сопровождаться возникновением новых. В эпоху модерна стыд трансформируется из формы в свое собственное содержание и становится своеобразным стыдом стыда.

Ключевые слова: СТЫД, ОБЩЕСТВО, КУЛЬТУРА, МОДЕРН

Дата публикации: 01.12.2014

Ссылка для цитирования:

Гергилов Р. Е. Культурные детерминанты стыда // Человек. – 2014. – Номер 6 С. 62-72 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000616-8-1-ru-321/>